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SPOLKOVÉ ZPRÁVY. 
Dne 20. března 1935 byla řádná valná schtlze, při níž bylo p'říJtomno 17 

členů. Schtlzi zahájil a řídil starosta jednoty, druhý president nejvyššího 
soudu univ. prof. dr. František V á ž n ý. Při zahájení schůze vzpomněl pěti 
zemřelých členů, a to: dra Josefa Jan o u š k a, vrch. s. r. v Brně, iKarla 
Je l í n k a, vrch . s. r . v Brně, dra Otakara P r a žák a, advokáka W' Brně, 
dra Hynka T Ir a pIa, advokáta v Brně, a Antonína V a g á č e, prvního ná
městka gen. (prokuráJtora v Brně. Všem těmto zesnulým vzdal,i přítomní 
čest povstáním. Poté starosta SlPO'1Jk,u podal stručný přehled činnosti naší 
jednoty v kalendářním roce 1934. Při tom stručně navázal na zápis o val
né schtlzi ze dne 14. března 1934, který byl pak valnou schůzí schválen. 

JednortHví činovníci spolku podali pO!t.é SIVé podrobné zprávy za rok 1934. 

Dr. B 'r y c h t a co jed n 'art e 1 spolku přečetl tuto zprávu: 
Jako v letech předešlých, tak i v kalendářnLm roce 1934 vydávala naše 

Jednota Čas opisl lP,ro, právní a státní vědu. Praktioké případy a 'judillmtura 
nevycházely vša;k v samo,sltatné 'příloze jako dříve, nýbrž jakožto organická 
součást časopisu s'amotného. 

V,zhledem k hospodářským poměrům omezila se pak Jednota na pořá
dání 6lenslkýoh slchůzí pouze v BI'ně, ,takže v I'oce 1934 žádný zájezd pod
niknut nebyl, ačkoliv Jednota zájezdy ty má stále v patrnosti a pokládá 
je e:a část svého, p'racovnmo proglramu. 
Členských schůzí bylo 15 a výborových 8. Kromě toho byla dne 14. břez

na 1934 řádná valná schťrze. 
Na členských ,schůzích byly lP,rojednávány většinou praktické případy. 

Na členské schůzi dne 25. IV. 1934 ':nřednášel pan vrch. s. r . Jan Val e
č e k na thema: Význam stavebního povolení ve sporech důlních o náhradu 
škody. Přednáška tato; byla I\.lveřejněna v našem časopisu. 

Ve výborových schůzích byly projednávány běfulé spolkové záležitosti. 
Nových členů. přibylo 8 a zemřeli tři členové. 
Veškeré schůze řídil starosta Jednoty pan dr. František V á ž n ý. Prů.

měrná účaSit na členských s,ooů.zích byla 19 členů. Veškeré schtlze byly ko
ná;ny v míslbnostech Čtenářského spolku, kterému naše Právnická jednota 
za jeho ochotu co nejlépe děkuje. 

Dr. K 'r i pp ne r přečtl tuto p o k 1 a dní z p r á v u : 
Vzdor všeOlbecné krisi, kteJI'ou přirozeně trpí i Právnická jednota morav

ská, podařilo se i v roce 1934 udržeti finanční rorvnováhu. Očekávané sub
vence podle rO'zpočtu preHmtnované částkou Kč 14.000.- nedo:š.ly sice v 
plné výši a zejména nebylo nahraženo opoždění subvencí nedošlých v roce 
1933, protože subvence od ministe,rsltva školství a národní osvěty, povolená. 
pro rok 1933 v částce Kč 1980.- došla až v lednu 11934 a také od Rašínova 
fondu došla subvence pouze Kč 10.000.-, kiterá v roce 1933 nedošla, takže 
nedošla od tohoto fondu obvyklá subvence pr,o r ok 1934 ani subrvence mi
nisterstva školství anár. oS'věty pro Itento rok. Zato od ministelI'stva I$pra
vedlnosti došla pro rok 1934 subvence v částce Kč 990.-. Je,Mo, tedy opoz
dUa se takto očekáv8Jná subvence od ministerstrva školsltrví a nárO'dní OIsvě
ty !pro ro,k 1934 a subvence Rašínova fondu pro rok 1934, byla Právnická 
jednota moravská nucena jednak přikročilt k důraznějšímu vymáhání star
ších nedoplatků členských rpř1srpěvků od členů liknavěj i pl8Jtících, jednak 
podržeti včlenění dřívějšího sruffiosta:tmého Přehledu rozhodnutí do Časo
pisu věd právních a státních v jeden celek z dů.vodů úspornosti. 
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Díky di'lraznějšímu vymáhání členských příspěvki'l !podařilo se všaJk proti 
rozpočtu dosíci v příjmu dokonce vyšší částky o Kč 3.990 .60. Naproti to
mu ovšem nebylo dosaženo preliminované částky na předplatném s nedo
platky, poněvadž přijato bylo méně o Kč 1.656.20. ':Daké očekávané částky 
na úrocích nebylo v příjmu !docíleno, poněvadž došlými částkami byly vždy 
ihned placeny účty nakladatelské firmy za tislk a expedicí časopisu, jakož 
i honoráře pNspěvateli'l. V celku byl !Však [přece jen, byť i o nerpatrnou jen 
částku necelých Kč 1000.- přetkročen příjem podle roz:počtu očekávaný, 

Naproiti tomu vydání nedosáhla preliminované výše, poněvadž IZ11staly 
stále ještě k ,placení větší nedoplatky za tisk a expedicí ča8oyisu. 
Poněvadž je však naděje, že opo'žděné subvence pro ,rok 1934 budou doda

tečně vyplaceny a že nejsou tedy I2itraceny, lze finanční stav jednoty po
važovati v !předpokladu subvencí těchito za příznivý a vydávání Časopisu 
věd právních a státních v dosavadní vy'soké úrovni a dosavadním rozsahu 
za zajištěné i nadále. 

Jednota vede ve ,své správě též ne tknutý do.su d zvláštní fond pro účast 
Právnické jednoty moravské na právnickýoh sjezdech a !pro příŠltlí sjezd 
právnický v Brně, kterýžto fondz:většen bylo přkostlé úroky. Základní 
jmění spolkové zi'lstalo nedotknuté a 'zvětšilo se rovně'ž jen o přir.ostlé úroky. 

V číselném vyjádření jeví se tedy pokladní zpráva 'za rok 1934 tak/bo: 

1. Jmění výdajné : 

P~íjem za rok 1934 včetně přenl)su z roku 1933 

vydání za rok 1934 
takže zbývá celková hotovost 

k terá se jeví takto : 

u pošt. spořitelny ve Vídni 
u Ústřední baJnky čes. srpořitelen 
u rpoštovní spořitelny v Praze 
li poštOlVní spoř.itelny v Brně 
pokladniční hotovost 
celkem 

v Ý k a z pří j m ů. 

Převod výdajného jmění z r. 1933 
subvence ministerstva školství a národní osvěty 
subvence Rašínova fondu 
subvence ministersbva spravedlnosti 
úroky 
členské příspěvky 

předplatné 

celkem 

Kč 58,140'71 

Kč 46,117.30 
Kč 12.023'41 

Kč 577"99 
Kč 3.908'-
Kč 3.466'10 
Kč 106'10 
Kč 3.965'22 
Kč 12.023'41 

Kč 10,674'96 
Kjč 1.980'
Kč 10.000'-" 
Kč 990'-
Kč 161'35 
Kč 23.990'60 
Kč 10.343'80 
Kč 58,140'71 



hono,ráře 

výlohy sprái\Tní 
tisk a expedice 
celkem 

Výkaz vydánL 

Kč 9.622'25 
Kč 1.581'25 
Kč 34.913 '80 
Kč 46.117"30 
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II. Základní jmění .spolk. za r. 1934 se vykazuje ke dni 31. /12. 1934 takto: 
vklad u Živnostenské banky Č. k. 24645 s úroky Kč 2.120'30 
vklad u Ži'Vnostenské banky Č. k. 1143 s úroky Kč 910'40 
vklad u Sporobanky, Č. k. 1969 s úroky Kč 820'95 
vklad u Cyrillometod. záložny,č. k. 42973 s úroky Kč 3.474'06 
vklad u Cyrillomedotěj'ské záložny, Č. k. 42973 s úroky Kč 3.474'06 
zá,kladní vklad u pošt. spořitelny v Praze Kč 100/--

základní vklad u Sporohanky ~K~Č~~7~.51~20~~05"":":7~1--
celkem Kč 

III. Zvláštní ' fond pro účast na zahraničních právnických sj-ezdech slo
vanských a pro příští lS'jezd právnický v Brně: 

vklad u CyrillometodějlS;ké záložny s přirost. úro'ky Kč 64.592 '44 

P r o rok 1935 předkládá výbor ik schválení tent o rozpočet : 

Př íjmy : 

pokl. hotovost k 1. I. 1935 12.023'41 
příspěvky členů. .s nedopl. 18.000'
předplaJtné s nedoplatky 12.000'-
úrok y 200'-
očekávané subvence 14.500'-

Vydán í: 
tisk a expedice s nedopl. 
honolráře 

výlohy správní 
knihovna spolková 

42.000'-· 
10.000'-

4.000'-
500'-

ce l k e m ---::'K!~č~5~6~. 7~2~3-.4~1~ celkem Kč 56.500·_ · 

R e v i s o r p. dr. H i k 1 za sebe i ~a nepřítomného druhého revisora p . 
vrchn ího soudního radu Vádava Ml e j n k a prohlásil, že pokladní zpráva 
se shoduje se všemi pokladními doklady a navrhl proto pokladníkovi abso-
lutorium . Toto bylo jednomyslně uděleno . . 

Pan doc. dr. Ge rl i c h přečetl za r e d a k c i č a s o p i s u tuto zprávu: 

Ročník XVII. časopisu pokračoval v osvědčeném již rozvržení látky na 
Pojednání, Hov,ornu, Literaturu, Z 'právní praxe a Spo:Lko'vé zprávy. Přinesl 
cel,kem 16 pojednání, téměř 'ze všech o,borů. věd právních a státních, a to 
nejen od našich autorů., nýbrž jedno z těchto pojednání vyšlo z péra Gior
gia D eI Vecchio , president a právnické fakulty v Římě. Časopis si všímal 
také význačných jubileí ve svě'tě právnickém, která z3.lznamenal příleži 
tostnými články. 

Jiné události byly zaznamenány v Hovorně, kde také byla nadho,zena 
í'ešení celé řady zajímavých teoretických i pra;kltických otázek. V literatuře 
byly podány referáJty o všech dů.ležitých knižních novinkách právnických. 
Náš časopis je jedním z mála právnických časopisů., které přinášejí sku
tečně kritické referáty a často.i obšírné ,rozbory dů.ležitějších literárních děl. 
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Při tom si všímá Časopis i důležitých děl cizích, takže Časopis informuje 
čtenái'e v celku o světové literatuře právnické. V rubrice Z právní praxe 
podal Časopis přehled judikatury obou naších nejvyšších soudních tribu
nálů, z nichž se může čtenář snadně a rychle informovati o nejno,vějším 
stavu judikatury v té které otázce. 

Celý ročnÍlk byl vydán v ohvyklých osmi číslech, které vyšly v 5 sešitech, 
třikrát jako dvojčíslo a dvakrát j'8Jko číslo jednoduché. Celkový rozsah 459 
s tran je Jphbliž,ně stejný s ročníky předcházejícími. 

Pan dr. František Ma c h o v s k ý, rada Nejvyššího soudu v . v., pi'ed

nesl zprávu jakožto předseda p o I' a dat e 1 s k é h o o d bor u. Zdůraznil , 
že naše Jednota pokládá Z'a důlež,itou součást sivé činnosti zájezdy do 
měst krajsikých soudů nebo jiných mist, kde je význačnější právnický ži
vot. (Na pl'. Přerov, ProstějoiV.) Hospodářsiké poměry Vš'8Jk této naší čin
nosti spolkové velmi brání, takže Jednota zatím uvažuje pouze o zájezdu 
do Jihlavy. 

Poté pak, když všechny tyto zprávy byly schváleny, pi'ikročeno k vo 1-
b ám. 

Byli zvoleni : starostou dr. FJ:1antišek V á ž n ý , 1. náměstek: dr. Hyne,k 
Bul í n, II. náměstek: prof. dr. Jaromí'r Sed 1 á č e k. Členy výboru : 1. dr. 
F 'rant. Br y c h ta, 2. T. n. s . JarosJlav číž e k, 3. dr. P 'a"'el K r i p P n er, 
4. dr. Method F i oS che r, 5. dr. Fr. Má c h o v s k ý, 6. dr. Josef Vos 1 a ř. 
N á hra dní k y: 1. dr. František Po ch Y 1 a, 2. dr. Zdeněk Ne u b a u e r, 
3. 'v,rch. s. r. J8Jn Va 1 e č e k. R ev is o Ty: 1. v,rch. s. r. Václav Ml e j n e k , 
2. dr. František H i k 1. 

Poté opětně zvolený starosta spolku děkuje všem jeho činovníkům za 
dosavadní jejich spolupráoi. Jmenovitě děkuje p. prof. dru We y r o v i za 
jeho řízení Č8Jsopisu, přeje mu doJbré zdraví a žádá jménem jednoty, aby 
p. prof. Weyr svou péči i nadále IlJaŠemu Časopisu věnoval. 

Mezi volnými návrhy byl dán podnět k tomu, zda by neměl býti uspo;řá,. 
dán sjezd alespoň s menším pracovním (programem. K tomutlO by jmeno
vitě patřily konkrétní návrhy na S'jednocení našeho práva celé oblasti stá
tu. Ne,bylo by třeba uspořádati sjezd snad v takovém rozsahu jako byly 
sjezdy dosavadní a svolati po případě sjezd jen v takovém rozsahu, v ja
k ém bývají 'každoroční sjezdy německých právníků. Usneseno, aby tuto 
myšlenku měl v patrnosti výbor a zařídil se ohledně ní podle příštích po-
měrů. Poté byla valná schůze slkončena. Br . 




